
Dobri stari smetnjaki

Pred letom dni smo se v Ljubljani odlo-
čili za odvoz smeti v plastičnih vrečkah, in
sicer najprej poskusno v občini Center. Ta-
ko odločitev so bojda narekovale izkušnje
jugoslovanskih mest in mest v tujini, razen
tega pa tak odvoz pomeni učinkovitejše raz-
vrščanje in ponovno uporabo surovin, manj-
ši ropot, možnost nočnega odvoza, počasnej-
šo rast stroškov za odvoz smeti in še neka-
tere prednosti.

Ob številnili pozitivnih plateh novega na-
čina odvoza smeti pa ne moremo ludi mimo
slabih strani, ki jih po letu dni že opažamo
in katerih rešitve nismo pravočasno pred-
videli. Dokler trgovine niso odkupovale ste-
klenic, Komunalno podjetje pa ni postavilo
kontejnerjev zanje, občani niso vedeli, kam
z njimi. Ostalo je tudi odprto vpra.šanje,
kam odlagati pepel iz individualnih kurišč,
kam z ostrimi kovinskimi predmeti in po-
dobnimi odpadki, ki ne sodijo v plastično
vrečko.

Razen tega se občani pritožujejo, da raz-
lične plastične vrečke kazijo videz mesta, da
vrečke niso dobro zaprte, da smeti silijo iz
vrečk, da vrečk občasno zmanjka, da komu-
nalni delavci ne počistijo pločnika, ko od-
peljejo vrečke in še kakšno pripombo bi
lahko našteli. Vse to pa kljub mnogim pred-

nostim odvoza smeti v vrečkah marsikatere-
ga občana navaja v razmišljanje, da so še
vedno boljši stari, klasični smetnjaki. Če bi
sicer uspeli odpraviti vse naštete pomanjklji-
vosti, bi se mogoče že odločili za nov način
odvoza, za zdaj pa jih nič kaj preveč ne
navdušuje.

Tako so menili tudi sogovorniki v naši
anketi, ki smo jih ustavili na šišenskih uli-
cah iaj jih poviprašali, kaj menijo o odvozu
smeti v plastičnih vrečkah.

MILKA DROLC: »Mislim, da so klasični
smelnjaki se vedno bolj primerni za odla-
ganje smeti, kot pa zbiranje smeti v vreč-
kah. Prvič lahko v smetnjake odložiš prav
vse odpadke, drugič pa se mi zdi, da vrečke
s smetmi pred hišami ne delujejo nič kaj
higienično, pa tudi v stanovanju človek ne
ve7.kje naj bi jih spravljal, da ne bi vsega
zasmradil.«

TALIKA ŽBONTAR: »Smelnjaki sc mi
zdijo za zbiranje smeti prmiernejši. Stojijo
na določenem mestu in če se okrog njih ne

nabira umazanija, so še vedno lepšega vide-
za kot pisane polivinilaste vrečke pred vhod-
nimi vrati. Nič kaj lep pogled ne nudijo
Ljubljančanu ali luristu, ki se v večernih
urah sprehodi po mestu, različne polivinila-
ste vrečke pred hišami in trgovinami, ki so
največkrat tudi raztrgaine in so odpadki raz-
treseni naokolL«

ANTUN ŠIPRAGA: »Kot cestni čistilec ne
morem sicer iz lastnih izkušenj govoriti o
praktičnosti ali nepraktičnosti novega nači-
na odvoza smeti. Mislim pa, da je spravlja-
n.je smeti v plastične vrečke kar v redu
stvar, vendar bi morali rešiti tudi vprašanje,
kam s pepelom in kam s steklenicami. Naj-
boljša rešitev bi bila po mojem, da bi vse-
povsod postavili kontejnerje, tako za smeti
v vrečkah ali brez njih. Seveda pa bi morali
biti kontejnerji dovolj veliki, da se odpadki
ne bi nabirali okrog njih, kot to danes mar-
sikje lahko vidimo.«

MARUA HIMHK: »Mislim, da so smet-
njaki še vedno boljši kot pa polivinilaste
vrečke za smeti. Mogoče je odvoz smeti v
vrečkah res bolj enostaven in praktičen,
vendar pa v vrečke ne moreš spraviti vseh
mogočih odpadkov, da ne zgubljam besed
o tem, kako neestetsko delujejo nabasane
vrečke smeti pred hišami.«


